
                                                                                 
               
 
 
 

Plenari del Consell Escolar Municipal d’Olot 
11 de juny del 2019 

Sessió ordinària  
Acta 

 
 
 
 
 

A la ciutat d'Olot, a les set de la tarda del dia onze de juny de dos mil dinou, 
es reuneix en sessió ordinària, a la seu de l’Ajuntament, el plenari del Consell Escolar 
Municipal (CEM). 
 
Presideix el plenari del Consell Escolar Municipal, el Sr. Josep Berga i Vayreda, Primer 
Tinent d’Alcalde de l’Ajuntament d’Olot i Regidor d’Educació de l’Ajuntament d’Olot. 
 
Hi assisteixen: Rosa Mª Juanola Abulí (Escola Llar), Carme Salavedra Guix (Escola Pla 
de Dalt), Agustí Costa (Cor de Maria), Carme Sans Cornellas (CASG), Josep Guix Feixas 
(PSC), Carme Llach Planellas (Institut Montsacopa), Adrià Barnera (Escola Petit 
Plançó), Mercè Flores Solé (Escola Volcà Bisaroques), Imma Gutiérrez Vila (Escola 
Sant Roc), Neus Sunyer (Institut Montsacopa), Anna Jordà i Nogué (Escola Cor de 
Maria), Pere Puigdomènech Luque (Escola Pla de Dalt), Imma Salavedra Pau (CEE 
Joan XXIII), Salut Martí Olivé (Escola Oficial d’Idiomes d’Olot), Mata Figueres Barnera 
(Fundació d’Estudis Superiors d’Olot), Míriam Borda Gorriz (AFA Escoles Bressol 
Municipals) i Marc Nicolau Reixach (Ins. Bosc de la Coma). 
 
Així mateix, hi assisteixen el Sr. Pep Compte Clavaguera, director de l’IME, i el Sr. 
Aniol Sellabona Aguilera, tècnic d’educació de l’IME. 
 
S’excusen: Carme Planagumà Vilas (Petit Plançó) i Jordi Antiga i Callís (Institut La 
Garrotxa). 
 
Essent l’hora assenyalada, el Sr. Regidor declara per iniciat el Plenari i dóna la 
benvinguda a tots els presents.  
 
Seguidament es dóna per iniciat el CEM i es comencen a tractar els temes recollits a 
l’ordre del dia.  
 
A continuació es passa al següent punt de l’ordre del dia. 
 



1. Aprovació de l’acta anterior  
 
El Sr. Pep Berga demana la modificació del fragment següent, relacionat amb una 
intervenció del Sr. Jordi Antiga (director de l’INS La Garrotxa): 
 
“Reconeix que la falta de docents i el creixent nombre de joves que arriben als 
instituts dificulta l’acció tutorial amb els joves i amb les famílies.” 
 
Per: 
 
“Reconeix la falta de professionals de suport (TIS, tècnics d’inserció social; hores EAP; 
hores serveis sanitaris, hores d’orientador) que complementin la tasca dels docents 
per poder donar resposta al creixent número de joves que arriben als instituts i que 
dificulta l’acció tutorial amb els joves i amb les famílies.” 
 
També s’hi incorporen les aportacions del CASG en relació al guió de treball sobre 
família-escola.  
 
2. Informacions de la Presidència  
 
Fòrum Educa’t 2019  
 
El Sr. Pep Berga, recorda que el Fòrum Educa’t se celebrarà els dies 1, 2 i 3 de juliol.  
Explica que l’organitza el Col·lectiu d'Ensenyants de la Garrotxa amb la col·laboració i 
suport dels Serveis Educatius de la Garrotxa i l'Institut Municipal d'Educació i 
Joventut d'Olot. Es tracta d'una escola d'estiu per a mestres, professors, tècnics i 
estudiants que amb el títol de "Transformem l'educació" vol tractar i posar sobre la 
taula temes d'actualitat del món educatiu. 
 
Enguany tots els participants podran gaudir de 3 dies molt interessants per a 
compartir experiències, exposar noves tendències i reflexionar sobre temes que 
preocupen a la comunitat educativa. Des de l'IME pensem que el nivell de les 
ponències, els tallers i experiències, els temes escollits i la dinàmica participativa que 
es planteja converteixen la proposta en una veritable Escola d'Estiu amb un nivell 
molt alt que esperem que la comunitat educativa sàpiga valorar. 
 
 El regidor destaca que el primer dia tindrà lloc la conferència inaugural: «Qui té por 
de les fake news?». A càrrec de Salvador Alsius, pedagog, periodista, vicepresident 
del Consell de l’Audiovisual de Catalunya i impulsor del programa eduCAC. Després 
continua amb una excel·lent oferta de tallers. El segon dia serà el torn de la 
presentació d'experiències pedagògiques tant de primària com de secundària. Una 
bona manera de posar-se al dia de les novetats que s'estan fent a diferents centres 
de Catalunya. El tercer i últim dia arriba la Mini-Hackató. Una hackató és un 
esdeveniment únic, vibrant, creatiu i d’aprenentatge en què moltes persones de 
perfils diversos aborden problemes o reptes per equips i creen solucions originals i 
tangibles. És un procés enfocat a la generació col·laborativa de solucions amb 
impacte. És una experiència de treball col·laboratiu entre persones que volen 
desenvolupar projectes i trobar solucions a un repte important per a la comunitat. 



Un laboratori creatiu basat en la cocreació i el treball en equip en què tothom hi 
aporta les seves experiències, coneixements i habilitats per crear projectes. El repte 
que es plantejarà en aquesta Mini-Hackató serà "Com despertar el pensament crític 
dels infants i joves?" 
 
Finalment, recorda que l’IME col·labora organitzant l’activitat del dimecres dia 3: la 
Hackató. L’objectiu és demostrar als professionals i estudiants del món educatiu 
noves maneres de treballar. Ja ho vam fer amb l’EDCAMP i ara ens atrevim amb la 
Hackató, un tastet d’una manera de treballar diferent. 
 
Premis Joves i més  
 
El Sr. Pep Compte recorda que enguany es van presentar un total de 20 joves dels 
diferents instituts. El jurat va estar format pel Director de l’IME, un representant de 
l’empresa col·laboradora Rocatomba, dos representants de les AFAS (CEM) i dos 
representants del professorat de secundària (voluntaris). Finalment es van escollir un 
total de 10 joves.  
 
El nivell com sempre és molt alt, ja que els/les participants tenen unes notes 
excel·lents i a més a més són joves actius/ves que participen en nombroses activitats 
tant a nivell de centre, com de ciutat o comarca. 
 
El passat dia 1 de juny es va celebrar l’acte d’entrega del premi amb la presència 
també dels/les joves que l’any passat van rebre el premi. Al públic hi havia 
nombrosos familiars, tutors/es i directors/es dels diferents centres.  
 
Durant l’acte va quedar molt clar que aquest premi té en compte i premia sobretot la 
participació activa dels joves en la vida cultural, social i política ja sigui com a 
promotors, col·laboradors o exercint de voluntaris. Aquesta era la 8ena edició i per 
aquest premi ja han passat 80 joves que formen part del llibre d’honor jove de la 
ciutat. 
 
Els guanyadors/es són: 
 

• Barranco Duran, Maria (INS Bosc de la Coma) 

• Beà Pascual, Llibertat (INS Montsacopa) 

• Clavaguera Coma, Laia (INS-Escola Pia) 

• Compte López, Clàudia (INS-ESC Cor de Maria) 

• Jané Martínez de la Casa, Clàudia (INS la Garrotxa) 

• Llorens Nierga, Laura (INS-Escola Cor de Maria) 

• Oliveras Ribas, Clàudia (INS Montsacopa) 

• Puigdemont Castanyer, Alba (INS Bosc de la Coma) 

• Tresserras Pujades, Cesc (INS-Escola Pia) 

• Turon Robles, Èric (INS Montsacopa) 
 
Aquests/es joves faran una estada de 5 dies a Planes de Son, amb activitats i totes 
les despeses pagades del dia 26 al 30 d’agost. 



 
 
 
Cantània 2019 
 
El Sr. Pep Berga explica que el passat 19 de maig es va celebrar Cantània 2019 amb la 
participació de 12 centres i de prop de 450 nens i nenes la majoria de 5è de primària. 
Cal destacar la feina que fan les escoles i sobretot els/les mestres de música. 
 
Aquest any la cantada tractava sobre la poesia visual de Joan Brossa en motiu del 
100 anys del seu naixement. Va ser un èxit. És un esdeveniment cultural i educatiu, 
molt consolidat i molt important per a la ciutat. Hi havia 1000 persones de públic, la 
majoria familiars de la mainada que actuava. 
 
La cantada només és la cirereta d’un pastís molt gran, formació dels mestres, 
coneixement del tema que tracta, participació col·lectiva, col·laboració entre escoles, 
etc. Té molts valors que van molt més enllà del que pot semblar. 
 
A més a més aquest any el Consell dels Infants ha reconegut Cantània com un 
projecte de referència per a la Ciutat Educadora. Els mateixos nens i nenes han sabut 
veure-hi un gran projecte. Finalment, explica que els mateixos representants del 
projecte van assegurar que aquest és el millor reconeixement que havien rebut mai. 
 
Rebuda dels nous docents  
 
El Sr. Pep Berga recorda que aquest projecte que es va iniciar l’any passat, té per 
objectiu fer una recepció del nou professorat que s’incorpora  de nou als centres 
educatius de la ciutat. Se’ls rep a l’Ajuntament   (regidor i equip de l’IME) i se’ls 
explica els principals projectes i serveis de l’IME i de la ciutat i s’escolta les demandes 
o necessitats que tenen. El regidor explica que enguany repetirem l’experiència 
perquè el professorat que va assistir a la recepció del passat curs ho va agrair i ho va 
destacar com un fet important i tot un detall. Pensem que és bàsic que els 
professionals dels centres educatius se sentin a gust amb la ciutat que els rep i que 
se sentin part d’un projecte que va molt més enllà de la seva aula o la seva escola. 
Educar, un repte de totes i tots. 
 
El Sr. Pep Berga va aprofitar per demanar als centres educatius que quan els ho 
demanem tinguin a bé enviar-nos els noms i contactes d’aquests nous professors/es 
per tal de poder-los/es convidar a l’acte d’aquest pròxim curs. 
 
Resum inscripcions a les activitats d’Estiu Riu 2019  
 
El Sr. Pep Compte explica que l’Estiu Riu ens pot semblar un projecte menor 
educativament parlant, secundari, però no ho és. Recorda que és un gran servei que 
ofereix la ciutat a moltes i moltes famílies i a molta mainada. Malgrat ocupa només 
dos mesos de tot l’any, té una gran incidència tant a nivell social com a nivell 
educatiu. De vegades no en som prou conscients.  
 



Aquest any, a causa del calendari de preinscripcions a les Escoles Bressols, s’ha 
avançat el termini per poder fer les inscripcions a les activitats de la campanya Estiu 
Riu 2019, a banda d’avançar-les també s’ha hagut de reduir la quantitat de dies en 
les que es podia fer les inscripcions tant a través del web com a través de l’OAC. 
 
Així doncs enguany les inscripcions s’han dut a terme del 2 al 13 de maig, les 24h a 
través del web i 8 dies de forma presencial (l’any 2018 els dies d’atenció presencial 
foren 13). Tot i tenir 5 dies menys d’atenció presencial, la quantitat de persones 
inscrites dins del període només va disminuir de 100 participants, així doncs enguany 
s’ha treballat amb un volum de persones molt elevat dins d’un termini més curt. 
 
Un cop acabat el període d’inscripcions, s’ha continuat amb atenció presencial fora 
de termini als dos departaments organitzadors de les activitats, en el cas de l’IME els 
dilluns i dimecres de 10.00 a 14.00 i a l’IMELLO cada dia de 10.00 a 14.00. Aquesta 
atenció presencial es mantindrà al llarg de tot l’estiu i té per objectiu atendre a les 
persones que necessiten fer alguna ampliació de casal (sempre que hi hagi 
vacants/places) així com alguna inscripció d’una persona nova en algun dels casals en 
el que encara pugui quedar plaça alguna setmana. 
 
La demanda és bona i ja tenim algunes activitats tancades (o algunes setmanes en 
concret) perquè estan plenes. Cal tenir en compte però que les xifres són 
dinàmiques i vives al llarg de l’estiu, només quan aquest acabi podrem comparar 
realment la participació final d’un any vers l’altre. Actualment, tenim 1.348 
inscripcions. 
 
Cal destacar que com cada any molts nens i nenes estan becats. Aproximadament 
parlem d’unes 200 famílies i de més de 300 nens i nenes. Des de l’IME i des del 
Consorci es fa un gran esforç per intentar que cap nen/a es quedi sense la possibilitat 
de participar per motius d’exclusió social. Els criteris així com l’import de la beca es 
gestiona directament des del Consorci.  
 
A banda d’un bon servei d’educació en lleure per a la mainada i les seves famílies 
també considerem molt important el treball que es fa amb els joves monitors/es. 
Volem fer esment que 124 joves van apuntar-se per fer de monitores/res.  
 
Només a l’IME (i per tant sense comptar amb Esports) fem la contractació de 66 
monitors/es, repartits durant l’estiu, la majoria amb 4 setmanes com a mínim de 
feina. Això és una ajuda a molts joves de la ciutat i la comarca que troben feina a la 
ciutat i en un projecte educatiu interessant, engrescador i amb un bon 
acompanyament.  
 
També és un enriquiment del projecte de Joventut i de la ciutat perquè la implicació, 
compromís i creixement personal d’aquests joves és molt important, ja que per a 
molts és el primer contacte amb el món laboral i en el fons és també un enriquiment 
del col·lectiu jove. Aquest fet també enriqueix a les entitats d’educació en el lleure 
de la ciutat (Esplais, Centre Excursionista, Escoltes perquè donen feina als seus 
monitors/es i els permet cobrar un sou. Aquests monitors/es durant l’any fan 
tasques de voluntariat. 



 
És una relació de doble sentit, l’Estiu Riu té sort d’aquestes entitats i dels seus joves 
monitors/es. Si no fos així, difícilment podríem tenir un projecte d’aquesta magnitud. 
 
Cal tenir en compte que a més a més oferim la possibilitat de fer pràctiques de 
monitor/a i estades a Empresa (alumnes d’instituts). Aquest fet fa que animem a 
joves a entrar en el món del lleure educatiu i anem ampliant la bossa de monitores i 
monitors.  
 
Cal agrair la bona predisposició dels equips directius de les tres escoles on es 
realitzen activitats d’Estiu, Malagrida, Pla de Dalt i Morrot, que col·laboren en tot 
moment per realitzar aquestes activitats complementàries a l’educació més formal 
que realitzen ells durant tot l’any. 
 
Preinscripció Escoles Bressol Municipals i a la Llar d’Infants de Sant Roc. 
 
El Sr. Pep Berga presenta les dades següents: 

• Total places escoles bressol: 320  

• Places vacants: 174 (152 continuen el curs vinent) 

• 161 preinscripcions: 131 presencials a l’OAC i 30 per internet (l’any passat hi 
va haver 160 preinscripcions, de les quals 14 van ser per internet). 

• Repartiment de les preinscripcions per grups d’edat:  
o Nadons: 30 sol·licituds, de 38 places 
o Infantil 1:  91 sol·licituds, de 70 places 
o Infantil 2: 40 sol·licituds, de 66 places  

 
Estem a l’inici del procés, les matrícules són del 19 al 26 de juny.  
 
S’està estudiant reorganitzar alguna escola per atendre la demanda d’un any, i 
d’aquesta manera pràcticament totes les famílies que han fet la preinscripció 
podrien optar a una plaça pública, sigui en primera opció o en altres opcions. 
 
Modificació del calendari de les Escoles Bressol Municipals  
 
El Sr. Pep Compte explica que de cares al curs vinent hi haurà un canvi en el 
calendari escolar de les EBMO: 

• El curs lectiu anirà del 12 de setembre al 30 de juny de 2020.  

• Els equips educatius començaran el dia 1 de setembre i fins al 15 de juliol. 
Així a l’inici i a final de curs hi haurà temps per fer treball intern i formació a 
final de curs. 

 
Per cobrir les necessitats de les famílies durant l’estiu, s’està estudiant oferir un 
“casalet” el mes de juliol pels alumnes que han estat escolaritzats. 
  
El motiu pel qual s’ha canviat el calendari és per la reducció horària del personal de 
l’ajuntament, que juntament amb la demanda del personal de tenir més temps per 
fer treball intern ha permès fer una proposta que acull les dues necessitats. 
 



Finalment, recorda que aquesta informació ja s’ha fet arribar a totes les famílies. 
 
Tancament del Consell dels Infants del curs 18-19  
 
El Sr. Pep Berga explica que aquest és un projecte que es treballa amb els nens i 
nenes de 5è de Primària de totes les escoles de la ciutat (380 alumnes). A les 
sessions d’aula, aquest curs s’ha treballat el tema de LA SALUT i en el Ple del Consell 
dels Infants del 25 d’abril es van presentar 16 propostes relacionades amb aquest 
tema. D’aquestes, es tiraran endavant les relacionades amb millores als parcs (nº6), 
neteja de boscos (nº9), dia de la salut (nº11) i cotxes elèctrics (nº16).  
 
Els alumnes també van fer un reconeixement a CANTÀNIA com a acció de ciutat que 
te els valors de les ciutats educadores.  
 
Els Representants del Consell dels Infants, que són dos alumnes per cada grup classe 
(31 en total, aquest curs), s’han reunit de manera mensual a l’alberg Torre Malagrida 
per fer les Trobades de Representants. Una de les coses que han fet ha estat 
conèixer millor, observar i fer propostes per millorar els jardins de la Torre 
Malagrida. Per fer-ho, s’ha comptat amb la col·laboració dels tècnics de SIGMA i dels 
jardiners de La Fageda. Van fer una acció de fer un parterre plantant flors i plantes a 
l’alberg i a més van fer propostes de millora per a l’alberg, de les quals es tiraran 
endavant les següents: activitats relacionades amb la jardineria, una campanya de 
difusió dels jardins i organitzar visites guiades als jardins.  
 
Finalment, recorda que aquest dimecres dia 12 de juny hi ha l’última Trobada de 
Representants del Consell dels Infants per fer el tancament de l’activitat. Hi haurà els 
representants, les seves famílies, els tècnics que hi han col·laborat i el regidor 
d’Educació .  
 
Jornada d’alfabetització de RELLA  
 
El Sr. Pep Berga explcia que el dia 3 de juny a Olot es va celebrar una jornada 
d’alfabetització amb l’entitat RELLA. La idea era compartir experiències i 
coneixements relacionats amb l’afabetització de nois i noies a partir de 16 anys. Van 
venir membres de l’associació RELLA de diferents municipis de Catalunya (Barcelona, 
Granollers i Vilafranca del Penedès) així com altres persones interessades amb el 
tema. Vam comptar amb la participació del director de l’escola d’adults de Mataró, 
Els tarongers, que tenen una llarga trajectòria amb l’alfabetització i han elaborat 
molts materials i recursos. 
 
A Olot hi ha una aula d’alfabetització per a joves de 16 a 18 anys. La porten docents 
voluntaris i voluntàries que hi dediquen algunes hores a la setmana.  
 
Finalment, el regidor aprofita per fer una crida als centres per si poden explicar el 
projecte a tots els docents que es puguin jubilar aquest curs.  
 
 
 



3. Dies de Lliure Disposició  
 
El Sr. Aniol Sellabona confirma que la proposta dels dies de lliure disposició que fa el 
CEM és: 

• 31 d’octubre (13 vots) 

• 9 de desembre (12 vots) 

• 24 de febrer (11 vots) 

• 20 de març (10 vots) 

• 30 d’abril (13 vots) 
 
4. Explicació de l’alteració habitual del guió de treball del CEM  
 
El Sr. Aniol Sellabona explica que durant aquest plenari no es presentaran els 
compromisos de l’equip de govern en relació a les propostes de la comissió del CEM. 
Els comissis municipals celebrats el passat 26 de maig han alterat el calendari 
habitual del CEM fent impossible que un equip de govern en funcions adopti 
compromisos d’aquestes característiques. Així doncs, s’acorda que serà el nou equip 
de govern qui presentarà els nous compromisos durant el primer CEM  del curs 
19/20. 
 
5. Precs i preguntes  
 
Abans d’acabar , el Sr. Pep Berga aprofita per acomiadar-se del tots els assistents. 
Recorda que aquest és el seu darrer CEM com a Regidor d’Educació, però recorda 
que continuarà presidint-lo com a futur alcalde de la ciutat. També aprofita per 
recordar que serà el darrer plenari del CEM del Sr. Aniol Sellabona qui, també fruit 
dels resultats de les eleccions municipals del dia 26 de maig, deixarà les seves 
funcions com a tècnic i s’incorporarà al nou equip de govern.  
 
Finalment, i després d’aquesta darrera intervenció, el Sr. Josep Berga i Vayreda i 
dóna per finalitzat aquest 3r Plenari del Consell Escolar Municipal del curs 18/19. 
 
 
 


